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Stroe: Este interesul României sa ne încadram într-un deficit bugetar de 4,4%,

esential pentru atragerea de fonduri

Ajustarea tintei de deficit bugetar pentru orice tara membra a  UE este absolut necesara, pentru crearea

spatiului fiscal de realizare a  investitiilor din bani europeni sau din PNRR, a declarat, marti,  purtatorul de

cuvânt al PNL, Ionut Stroe, subliniind ca România trebuie  sa se încadreze în 4,4%.

"Ajustarea tintei de deficit bugetar pentru orice tara membra a UE este  absolut necesara, pentru crearea spatiului

fiscal pentru a realiza acele  investitii din bani europeni sau din PNRR. E în interesul nostru sa ne  încadram în

tinta de deficit bugetar, când vorbim de atragerea  fondurilor europene. În momentul de fata, sper sa nu gresesc,

cred ca ne  situam pe undeva la o cifra record, 86%, exista speranta sa depasim  90%, chiar 95%. Din punctul

nostru de vedere, aceasta absorbtie record  în niciun caz nu poate sa fie pusa în pericol de o eventuala neîncadrare 

în tinta de deficit bugetar. Au fost ani când a existat flexibilitate  din partea Comisiei, ca urmare a pandemiei

COVID, când ni s-a permis un  deficit mai mare decât cel angajat. De data aceasta, este interesul  nostru sa ne

încadram în acel 4,4%. La anul, tinta de deficit este  undeva la 2,9%. Ţara noastra face obiectul acelei proceduri de

deficit  excesiv si, cel mai bine pentru noi, ca sa atragem aproximativ 18  miliarde de euro", a precizat Stroe într-o

conferinta de presa.

Potrivit acestuia, tema facilitatilor fiscale nu este doar tema PNL, ci  si a coalitiei si a Guvernului si "exista

preocupare pentru a adopta  cele mai bune masuri pentru încadrarea în tinta de deficit bugetar si  pentru a avea o

constructie bugetara sanatoasa".

"Dialogul continua. Au existat consultari în cadrul coalitiei, discutii,  dezbateri. Exista o consultare la nivelul

ministrilor de Finante -  actualul si fostul ministru. Exista un dialog pe care îl avem cu  specialistii în domeniu,

economisti, pentru a lua cele mai bune masuri  care se impun. Nu exista în momentul de fata o decizie referitor la 

acest lucru. Noi realizam foarte bine importanta unor asemenea decizii  si impactul economic al unor eventuale

eliminari al acestor facilitati.  Ca si principiu, PNL s-a pronuntat pentru pastrarea masurilor si  facilitatilor care au

adus numeroase beneficii zonei economice în  România. Acum, în mod evident, exista o obligatie si un angajament

al  României în raport cu Uniunea Europeana de încadrare în tinta de deficit  bugetar. Suntem, si este clar pentru

toata lumea acest lucru, sub  procedura de ajustare a deficitului bugetar, iar acest lucru, din  punctul nostru de

vedere, este esential pentru atragerea fondurilor  europene din PNRR si a fondurilor europene", a explicat liberalul.

Întrebat daca facilitatile ar putea fi eliminate anul acesta sau anul  viitor, dupa alegeri, el a aratat ca, "în mod

evident, când adopti  masuri cu impact economic, trebuie sa existe o anumita perioada -  predictibilitatea, pentru ca

societatea sau zona de munca va reactiona.  Şi e normal sa se întâmple acest lucru".

"De aceea, daca vor exista decizii în aceasta luna, probabil ele vor  viza viitorul apropiat, nu vor fi niste decizii

abrupte. Nu pot eu  avansa aceste date", a adaugat Stroe.

Despre posibilitatea reintroducerii CASS pentru agricultura si pentru  constructii, Stroe a spus: "Da, exista aceasta

ipoteza de lucru, exista  aceasta posibilitate".

"Şi atentie - masurile care vizeaza aceste ajustari bugetare nu se  refera doar la eliminarea facilitatilor. Sunt multe

alte masuri care  vin, pe de o parte, si le putem adopta, sa încurajeze colectarea, sa  mareasca gradul de colectare,

sunt foarte multe masuri pe care le putem  adopta pe zona de taxare a produselor de lux sau pe zona de taxare a 

produselor de viciu, pe marirea redeventelor, multe alte masuri. Deci,  nu va raportati, când vorbim de masuri care

sa genereze mai multi bani  la bugetul de stat, doar pe eliminarea acestor facilitati. Oricum ar fi  insuficiente, daca

e sa ne raportam la cuantumul pe care îl câstigam  urmare a unei eventuale eliminari. Şi, atentie foarte mare: în
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momentul  de fata exista anumite ipoteze, scenarii... Nu luati totul în termeni  absoluti. Sunt scenarii, dar

deocamdata e prematur sa ne pronuntam", a  detaliat el.

Ionut Stroe a mentionat ca, pâna în prezent, au fost îndeplinite 98% din jaloane.
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